
Mal som takú dilemu, keď som rozmýšľal o dnešnej téme. O čom tak mám hovoriť? V mysli som mal x 
nápadov, postupne som ich rozoberal, zavrhoval, niektoré rozvíjal ... A nakoniec mi ostala jedna téma, o 
ktorej budeme dnes hovoriť. 

Budeme sa dnes zaoberať otázkou kto potrebuje Ježiša. Prv však, ako sa dostaneme k jadru tejto témy, 
najprv nejaký úvod k tomuto celému.

Ako všetci vieme, máme 5 zmyslov - okrem žien, tie vraj majú 6. ;)
Ktorý z nich si najviac ceníme? *zrak+
A čo myslíte, ktorým z nich prijímame najviac informácií? *správne, zrakom+
A čo myslíte, koľko percent informácií prijímame zrakom? *83%! Potom 11% je sluch a 6% zvyšok ]

83% informácií prijímame očami!!! Či si to chceme priznať, alebo nie, naozaj veľa veľa veľa vecí 
hodnotíme očami. Stretneme človeka, poznáme význam prvého dojmu: "Cííí, ta ona je ale poriadne 
zmachlená!", alebo "Ten sa teda správa - namyslený ako keby mu toto všetko patrilo." alebo, keď 
stretneme nejakého ošuntelého chlapíka v meste: "Dobrý večer pánko, nemáte ... ?" "Nemám!"
Fakt - význam prvého dojmu. Pamätám si na svoj pohovor po skončení vysokej školy, keď som bol na 
interview vo firme, kde teraz pracujem. Bol tam šéf nášho projektu, cez videokonferenciu zase nemecký 
šéf projektu. Rozprávali sme po anglicky, pýtali sa ma na moje skúsenosti z praxe (samozrejme som 
žiadne nemal), prečo som sa rozhodol pre túto firmu, čo o nej viem, atď ... Taká polhodinka otázok a 
odpovedí.
Potom ešte rozprávali oni dvaja medzi sebou. Nakoniec vyšiel vonku šéf nášho projektu a začal hovoriť. 
Ako som spomenul, boli dvaja ľudia, s ktorými som mal pohovor, a o jednom sa dá povedať, že naozaj 
pozeral očami: "Nikdy nepísal dokumentáciu, čerstvý absolvent, nemá žiadne skúsenosti ... "

Takto to vtedy bolo ...

Podobné situácie, keď niekto pozeral iba očami, sú aj v Biblii:
(1. Sam 16, 6-13)

"6Keď prišli, uvidel Elíába a pomyslel si: Iste pred Hospodinom stojí Jeho pomazaný!   7Hospodin riekol 
Samuelovi: Nehľaď na jeho výzor a na výšku jeho postavy; tohto som zavrhol, lebo nepozerám na to, 
na čo pozerá človek. Človek totiž hľadí na to, čo je pred očami, Hospodin však hľadí na srdce.   8
Potom povolal Izaj Abínádába a priviedol ho pred Samuela. Ale tento povedal: Ani tohto si nevyvolil 
Hospodin.   9 Ďalej Izaj priviedol Šammu. Zasa povedal: Ani tohto si nevyvolil Hospodin. 10Takto 
priviedol Izaj svojich sedem synov pred Samuela. Ale Samuel povedal Izajovi: Ani jedného z nich si 
nevyvolil Hospodin. 11Potom sa Samuel spýtal Izaja: Sú tu už všetci tvoji synovia? On odpovedal: Ešte 
ostáva najmladší, ten pasie ovce. Samuel povedal Izajovi: Pošli poňho a priveď ho, lebo dovtedy si 
nesadneme, kým on sem nepríde. 12Vtedy poslal pre neho a priviedol ho. Bol červenolíci, s peknými 
očami a milého vzhľadu. Hospodin riekol: Vstaň, pomaž ho, lebo to je on. 13 Vtedy Samuel vzal roh s 
olejom a pomazal ho v kruhu jeho bratov. I zostúpil Duch Hospodinov na Dávida a zostával na ňom od 
tohto dňa. Samuel vstal a odišiel do Rámy."

V tomto prípade je to Samuel, kto pozeral očami na človeka a hovoril si: "Istotne to bude tento! Istotne 
jeho si  Hospodin vyvolí za kráľa!"

Keď sa vrátime k našej prvotnej otázke - "Kto v dnešnej dobe potrebuje kresťanstvo, kto už dnes 
potrebuje Ježiša?" - keď počúvam prvotné odpovede na túto otázku, tak mám dojem, že všetky sú akoby 
"pozerané očami".
"Starí ľudia - oni potrebujú kresťanstvo. Čoskoro zomrú, staroba je dobrý čas, aby sa zaoberali týmito 
vecami. Veď aj tak nemajú nič iné na práci."
"Človek v problémoch - alkoholik, drogovo závislý - pre neho je naozaj potrebný Ježiš. Jemu sa zíde, aby 
sa z toho dostal."
Skrátka máme niečo pred očami, nejaký obraz skupiny ľudí, a o týchto potom môžeme povedať, či 
potrebujú Ježiša a to jeho kresťanstvo, a ako veľmi. 

Boh nie je prijímačom osôb
21 April  2010

19:05

   Mladeznicke temy Strana 1    



potrebujú Ježiša a to jeho kresťanstvo, a ako veľmi. 
Aj v tomto sme tak naviazaní na ten náš zrak, zdroj drvivej väčšiny informácií, že si to ani 
neuvedomujeme.

Toto však neplatí u Boha. Biblia píše, že Boh nie je prijímačom osôb (Sk 10, 34-35):
"Vtedy otvoril Peter ústa a povedal: V pravde poznávam, že Bôh nehľadí na osobu,
ale že v každom národe ten, kto sa ho bojí a činí spravedlivosť, je príjemný jemu." 

Na čo teda hľadí Boh, ak nie na osobu? Odpoveď zaznela už Samuelovi v prečítanej stati:

"nepozerám na to, na čo pozerá človek. Človek totiž hľadí na to, čo je pred očami, Hospodin však hľadí 
na srdce." (1. Sam 16, 7)

Z tohto hľadiska je Bohu jedno, že vlastníš Mercedes a hodinky za 20000€. Je mu tiež jedno, že nosíš celý 
týždeň tie isté rifle, lebo iné si nemôžeš dovoliť. Ani jedno nie je dôvod na to, že potrebujeme do svojho 
života Krista.

Tým pravým miestom, kam sa Boh pozerá, je naše srdce. Ak teda rozmýsľame o tom, kto potrebuje 
Boha, Ježiša a kresťanstvo - tak sa musíme pýtať skôr "Aké srdce to potrebuje?"

Aké srdce potrebuje lekára? Iba choré.
Podobne aj hriešne srdce potrebuje Ježiša. Každý náš hriech, to je srdcová vada, ktorá stále viac a viac 
ničí to srdce. 

Tu si opäť niekto povie: "Všetko fajn, ale mňa sa to netýka. Spomínate hriech, ale ja nemám pocit, že by 
som bol hriešny. Veď nekradnem, nevraždím, som väčšinou celkom slušný ..."
Aj tento postoj je však "pozeranie očami" - lebo len navonok človek môže povedať, že je všetko v 
poriadku. Ale vo vnútri si dobre pamätá na tú, alebo onú situúciu, kedy urobil niečo, čo bolo zlé.
V liste Jakuba sa píše, že kto by sa prehrešil proti jednému zákonu, prehrešil sa proti  všetkým. Tak, ako 
sa Boh nepozerá na osobu, nepozerá ani na to, či si kradol, alebo až zabíjal - v tom nerobí rozdiel. V tom 
istom liste je dokonca napísané "Kto môže dober činiť a nečiní tak, hriech má."

Viete, aká je najčastejšia príčina úmrtí na Slovensku? Su to srdcovo-cievne choroby. Niekde som čítal, že 
je to takmer polovica ľudí.
A čo čaká každého človeka, s hriešnym srdcom? Bum-bum, Bum-bum, Bum-bum, .... Pííííííííííííííp - žiadna 
sínusoida, len rovná čiara. Odplatou za hriech je smrť - tak to je napísané v Biblii. Podobne je aj údelom 
chorého (hriešneho) srdca.

Preto odpoveďou na našu otázku, aké srdce potrebuje Ježiša, je, že každé. Pretože On je ten lekár, a 
preto tak často počúvate v kostoloch, na detských besiedkach, na mládežiach: "Odovzdaj svoje srdce 
Ježišovi!"Lebo on prišiel na zem, aby vyliečil naše srdcia. Preto je o Ňom napísané: "On vzal na seba naše 
neduhy a niesol naše nemoci." (Mt 8, 17)

Ak sa teda pýtame, kto v dnešnej dobe potrebuje Ježiša, odpoveďou je: "Potrebujem ho ja, ty, náš sused, 
potrebujú Ho všetci."
Srdce každého z nás bije, a podľa toho, komu patrí, na tom záleží, či tam bude sínusoida, alebo sa to 
zmení na rovnú čiaru.

"Bum-bum, Bum-bum, Bum-bum, Bum - ....."
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